
Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej 
angiologickej spoločnosti (S.A.S.) 

 
Dátum: 14.02.2024, 14:00 hod. 

Miesto: NÚSCH, Bratislava  

Zúčastnení:  

doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD – prezident SAS 

členovia výboru: MUDr. Ewald Ambrózy,PhD., Doc. MUDr. Denisa Čelovská, PhD, MUDr. Andrej 
Džupina, PhD. (online), MUDr. Katarína Dostálová, PhD. MPH, MUDr. Ivar Vacula, PhD. (online), MUDr. 
Dáša Kmecová, PhD (online), MUDr. Štefan Pataky; 

členovia dozornej rady: MUDr. Eva Bojdová, MUDr. Iveta Kopalová, MUDr. Ľubomír Fľak, PhD;   

ospravedlnili sa: MUDr. Miroslav Širila 

Program: Privítanie účastníkov prezidentom S.A.S., predstavenie programu schôdze výboru 
a následne jeho schválenie. 

Body programu:  

1) Otvorenie 
2) Plán odborných podujatí na rok 2024 
3) XXXII.KONGRES S.A.S. 
4) Prehľad aktivít S.A.S. – MZ SR  
5) Rôzne 

K bodu programu č.2: Plán odborných podujatí na rok 2024 

1. XII. Angio deň NÚSCH – 22.3.2024, Bratislava NÚSCH – doc. Maďarič informoval o prípravách 
blížiaceho sa podujatia. 

2. XXVI. Slovenský kongres cievnej chirurgie: 4.-6.4.2024, hotel Družba, Demänovská dolina –  
prezident SAS pozitívne zhodnotil pozvanie od vedeckého sekretára spol.cievnej chirurgie 
MUDr. Mondeka k aktívnej účasti troch prednášajúcich členov S.A.S. na výročnom kongrese 
SSCCH na vyzvané témy. 

3. XIII. Lymfologický deň, 17.5., Piešťany – Dr. Ambrózy informoval o príprave. 
4. X. Congress ESVM – Bergamo – doc. Maďarič informoval o preklade podujatia na začiatok 

apríla 2025. 
5. 29. česko-slovenské angiologické sympózium s postgraduální tematikou: jún 2024 – Dr. Vacula 

informoval o navrhnutí témy na 30.Č-S sympózium Mikulov – Diabetická noha a jej 
endovaskulárna liečba – čaká sa na potvrdenie od výboru ČAS. 

6. XXXII. Slovenský angiologický kongres: 12.-14.09.2024, Partizán, Tále 



7. 45.konferencia všeobecných praktických lekárov – SSVPL – Blok S.A.S. – Dr.Dostálová zváži 
vhodnú tému – Dr.Dostálová potvrdila participáciu SAS na kongrese SSVPL 10.-12.X.2024 
a vyzvala Doc.Maďariča na aktívnu účasť, na lepšie podporenie vzťahov spoločností. 

8. Angio deň LFUK – 20.11.2024, Bratislava – doc. Čelovská informovala o organizácii podujatia 

K bodu programu č.3: XXXII. kongres S.A.S. (12.-14.9.2024, Tále) 

• Doc.Maďarič spolu s vedeckým sekretárom SAS (Dr.Vacula) prezentoval základné termíny na 
registráciu a zasielanie abstraktov: Registrácia na aktívnu účasť (zasielanie abstraktov): od 1.2. 
do 12.5.2024 (predĺžime p.p.); Registrácia na pasívnu účasť: od 1.2. do 26.8.2024; Firmy – 
vystavovatelia: do 31.5.2024; Finalizáciu programu: jún/júl 2024;  

• Doc. Maďarič informoval o pláne koordinovanom Sekciou intervenčnej angiológie osloviť so 
spoluprácou pri podpore kongresu aj spolupracujúce firmy zamerané na vaskulárne 
intervencie (výška príspevku 5 000 Eur). Istou limitáciou môže byť kapacita výstavných 
priestorov a prednáškových blokov. 

• Doc. Maďarič informoval o možnosti oslovenia zahraničných hostí a vyzval členov výboru na 
ich návrhy. Predbežne zatial boli oslovení cievni chirurgovia realizujúci aj endovaskulárne 
výkony – MUDr.Lisý z Frankfurtu, MUDr.Maresch z Bahrajnu.  

• Dr.Vacula prezentoval plánovaného hudobného hosťa – Lenka Piešová. Diskutované boli aj iné 
návrhy.  

• Doc. Maďarič navrhol členom výboru a DR aj zvážiť pozvanie špeciálneho hosťa, hostí zo širšej 
oblasti zdravotníctva, ktorí by zapadli do programu. Aj s pasívnou účasťou. 

• Workshopy: Doc. Maďarič potvrdil organizovanie bloku USG renálnych artérii. Bude potrebné 
nájsť vhodných pacientov ochotných prísť na Tále. 2.workshop pripravuje Dr.Kmecová a Doc. 
Rašiová – kapilaroskopia 

• Bloky: prišla už požiadavka od firmy Servier a Alfa Sigma k vlastnému firemnému bloku.   
o Blok ambulantných angiológov: Dr. Vacula navrhol tému „syndróm vyhorenia“. Navrhli 

sa aj témy „bolesť chrbta“, „asertívny tréning komunikácie s pacientom“. Po diskusii 
príklon k téme syndrómu vyhorenia, Návrh, že súčasťou by bol úvod od Dr.Vaculu 
(vlastná skúsenosť) a nasledovala by prednáška od psychológa/psychiatra. Navrhla sa 
Doc.Izáková z UNB Bratislava. Téma i obsah sa upresní.  

o V pláne sú tradičné bloky: Môj pacient roka, Hot lines (nové guidelines), 2 intervenčné 
bloky, blok sestier, ale i blok mladých angiológov. Podľa počtu abstraktov prípadne 
blok Varia. 

o Prebehla diskusia k bloku „Pro a Contra“. Navrhli sa témy ako trombóza žíl hornej 
končatiny, endovaskulárna liečba pľúcnej embólie či téma intervenčnej liečby stenózy 
vertebrálnej artérie. Do mája sa téma upresní. 

o Diskusia k téme event. právnického/ekonomického bloku. Témou by mohla byť právna 
ochrana lekára/sestry v ambulancii. 

o Blok kazuistík od ÚDZS navrhol Doc.Maďarič tento rok predbežne vynechať. Vynechá 
sa aj lymfologický blok, lebo tento rok sa koná XIII.lymfologický deň.  

o Blok ESVM – jeho realizácia sa zváži v závislosti od pozvaných hostí 
o Doc.Čelovská navrhla, aby sa tento rok „preventívny blok“ venoval hematologickej 

problematike – trombofilné stavy, prevencia rekurencie VTE s plánom pozvať 
hematológa - prof.Staško z Martina.  

o Dr.Dostálová a Dr.Kopalová navrhli pokračovať v bloku nesúťažných prezentácii 
mladých angiológov formou kazuistík. Prezentovali by sa „výzvy“ pre mladého 
angiológa v ambulancii. Doc. Maďarič navrhol, aby sa oslovili vedúci špecializačných 
pracovísk (BA, BB, KE) a vybrali sa vhodní mladí lekári.  

K bodu programu č.4: Prehľad aktivít S.A.S. – MZ SR 



• Dr.Džupina informoval o aktivite MZSR - vytváraní nového zoznamu zdr. výkonov, kde za 
odbornú spoločnosť sa majú revidovať registračné listy, revízne pravidlá. Je potrebné aby 
sa tomu venovali viacerý členovia výboru. Dr.Džupina urobí základ a ďalší členovia doplnia 
materiál.  

• ePN: v zákone je od 1.1.2024 povinnosť aj pre špecialistu vypísať ePN. Doc. Maďarič otvoril 
otázku, či je potrebné stanovisko výboru SAS k tejto téme. Po diskusii zatiaľ nie. Dr. 
Džupina upozornil na povinnosti vyplývajúce z event. vypísania PN – potreba evidovania 
pacienta počas celej PN i keď následne „maroduje“ s inou dg a posudkový lekár chodí túto 
PN kontrolovať. Navyše je potrebné vystavenie „listu“ pri odchode do dôchodku. Dr.Vacula 
si myslí, že PN by nemala byť povinnosťou špecialistu, že takúto požiadavku zatiaľ nemal, 
ale upozornil i na fakt, že zdr.poisťovne používajú využívanie eHealth vrátane ePN ako 
nástroj hodnotenia ambulancii. 

• „Nové kolo pripomienok ku kategorizácii nemocníc“: Prišli 2 pripomienky od asociácie 
súkromných nemocníc týkajúce sa angiológie: 1) aby CAS sa mohol realizovať len v centre 
s neurologickým programom (reakcia SAS: nesúhlasné stanovisko, lebo sa nejedná 
o riešenie akútnych CMP ale elektívnych extrakraniálnych výkonov; CAS by sa potom 
nemohla realizovať v kardiovaskulárnych centrách NUSCH, VUSCH, SUSCCH, kde ležia 
pacienti s polyvaskulárnym postihnutím a napr pred kardiochir OP), 2. pripomienka – aby 
sa program vaskulárnych intervencii 3. a 4. kategórie mohol realizovať aj v nemocniciach 
2. úrovne (napr. Michalovce) – SAS je za istú formu súhlasu pre intervencie 3:kategória 
v nemocniciach 2.úrovne v prípade jasnej regionálnej potreby. 

• Zmena indikačných obmedzení pre DOAKy: Dr. Vacula informoval, že od 1.4. budú zmeny 
indikačných obmedzení DOAK, ktoré budú zodpovedať medzinárodným odporúčaniam 
a SPC daného lieku – umožní sa dlhšia liečba, zjednoduší sa preskripcia. Preplácanie 
poisťovňou na úrovni najnižšej ceny v úhradovej skupine.  

• Odborná pracovná skupina G (Pančuchy, pančuchové nohavice, návleky a iné zdravotnícke 
pomôcky pre kompresívnu terapiu) – Dr.Ambrózy informoval, že za SAS bude podporovať 
aktivity firiem pre registráciu nových materiálov, ale SAS nebude iniciovať tieto konania.   

• Odborná pracovná skupina  A, H (Obväzový materiál, náplasti, zdravotnícke pomôcky na 
aplikáciu liečiv a prsné epitézy): Dr.Kmecová sa písomne vzdala práce v tejto OPS a za SAS 
bol nominovaný Dr.Džupina jr.   

• Štandardné dg a th postupy: prezident SAS informoval Dr. Vacula podal návrh na revíziu 
ŠDTP PAO DK, ktorá už bola zrealizovaná (zmena ohľadom cieľovej hodnoty LDL 
cholesterolu).  

K bodu programu č.5: Rôzne 

1) Program Diabetickej nohy: Dr.Širila bol na minulom zasadnutí výboru S.A.S. poverený 
vypracovaním schémy, čo by S.A.S. priniesla do odporúčaní Sl.diabetologickej spoločnosti. Pre 
pracovné vyťaženie toto zatiaľ nebolo zrealizované. Prezident S.A.S. pripomenul plán zapojenia 
do tejto činnosti doc.Rašiovú, dr.Kopalovú, dr.Ambrózyho – MUDr.Širila by mal koordinovať 
činnosti.  

2) Prezident S.A.S. ocenil aktivitu Dr.Vaculu – vytvorenie novej WEB podstránky, kde zatiaľ 
aktívne prispieva Dr.Vacula - „kazuistiky v obrazoch“. Doc. Maďarič vyzval ostatných členov 
k príspevkom do tejto aktivity. Zároveň výzva na príspevky do „Aktualít v cievnej medicíne“ na 
stránke S.A.S.  

3) Dr.Džupina – fi Novartis by chcela zmeniť indikačné obmedzenie pre liek Leqio. Výbor SAS 
podporí túto zmenu – aby aj angiológovia mohli tento liek predpisovať. 

4) Dr.Kopalová vyzvala členov výboru na sformulovanie výzvy pre odborné spoločnosti venujúce 
sa starostlivosti o dolné končatiny pacientov s diabetes mellitus, ktorá by mohla byť následne 
adresovaná na obor vzdelávania MZSR a event. zdravotným poisťovniam s cieľom zlepšiť 



prevenciu a liečbu pacientov so syndrómom diabetickej nohy. Konkrétnou požiadavkou výzvy 
by malo byť najmä zvýšenie dostupnosti štúdia a teda aj počtu profesionálov novovzniknutého 
zdravotníckeho odboru podológia, ktorý je už dlhé roky etablovaný v mnohých iných krajinách 
EÚ, ako aj podpora vzniku postgraudálneho špecializačného štúdia, alebo certifikovaných 
kurzov diabetickej podiatrie pre zdravotné sestry (viď vzor z ČR). Zlepšenie dostupnosti 
podologickej a podiatrickej sesterskej starostlivosti by sa mohlo podieľať na významnom 
skvalitnení manažmentu pacientov so syndrómom diabetickej nohy. Dr.Kopalová by vytvorila 
základ výzvy a zaslala ostatným členom na pripomienkovanie. 

a. Dr.Vacula podporil túto aktivitu. On by aktivitu S.A.S. smeroval v 3 smeroch: 1)
urgencia/zlepšenie spolupráce S.A.S. s diabetologickou spoločnosťou (či už Dr.Širila
alebo Doc.Rašiová), 2) sformulovať výzvu na MZ SR, 3) revízia ŠDTP CLTI – aby tam
figurovala podológia, podiatrická sestra, stacionáre na starostlivosť o DIA nohu, čo by
bolo silnejším argumentom až záväzným materiálom pri rokovaniach s MZSR
a zdr.poisťovňami. Vhodné osloviť hlavného autora Dr.Špaka s cieľom doplnenia
uvedených bodov do ŠDTP formou revízie.

b. Doc.Maďarič súhlasí s výzvou, ale musia nasledovať ďalšie konkrétne kroky. Hlavne
rozbehnúť spoluprácu s DIA spoločnosťou. Zároveň sa dá téma využiť na vhodnú
medializáciu.

c. Dr.  Ambrózy upozornil, že je potrebné správne zadefinovanie termínov „podológia“,
„podiatria“, „podiatrická sestra“, medicinálna pedikúra“.

Prezident S.A.S. poďakoval všetkým za účasť a ukončil zasadnutie výboru a Dozornej rady S.A.S. Termín 
ďalšej schôdze výboru a DR S.A.S. SLS: 24. – 25.05.2024 – výjazdové zasadnutie Hotel Chopok Jasná. 

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS   vedecký sekretár S.A.S. SLS 

Doc. MUDr. D. Čelovská, PhD.           MUDr. E. Bojdová 

    viceprezident S.A.S. SLS predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

Bratislava 14.02.2024   Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD. 


